
 

Protokoll fört vid sammanträde med Guvernörsrådet 2023-01-28 
Närvarande/beslutande: GRO Bengt Persson, vDG Anki Rooslien 101M,  DG Göran 
Hammarlund 1101 0, DG Anita Oremo 101 N,  DG Leif Gustafsson 101 V. 

Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Alf Göran Andersson,  Pia Rundberg 

Sekreterare: Stadgesekreterare Alf Bakken 

Teknikansvarig: Nils Erik Borgsröm 

Övriga deltagare via länk: Annica Nordell, Sten-Yngve Södergren, Eva Persson, Hans 
Catani, Lars Kuntze, Mats Granath, Lennart Fredriksson, Felle Fernholm, Per Jansson, 
Christer Johansson, Ralf Melin, Kia Carlsson, Jan Ivarsson, Jan Eksvärd, Margareta 
Parkstam, Reino Wikström, Anette Eiserman/Wikström, Anna-Maria Bernstein, Ingemar 
Andersson, Finn Bangsgaard, Bert Engström,  Mursal Isa, Martin Enqvist, Gunnar Rydin 

§46 Guvernörsrådsmötet öppnas                                                                           
CC Bengt Persson hälsar alla välkomna till dagens Guvernörsrådsmöte och förklarar 
det öppnat. 

§47 Anmälan om tillkommande ärenden att behandlas under punkt  20                          
a/ Endorsement till Mark Lyon som kandidat till posten som tredje vice president      
b/ En faktura gällande omlastning                                                                                 
c/ Lions Sverige 75 år 

§48 Anmälan om övriga frågor, information att behandlas under punkt 21                  
a/ hybridmöten                                                                                                               
b/ val av ny DG i 101M                                                                                                  
c/ kommittén för funktionsvariationer                                                                             
d/ mandattiden för uppdrag i NSR  

§49 Fastställande av dagordning                                                                              
med de tillägg som gjordes under punkt 20–21 fastställdes dagordningen 

§50 Protokoll från GR3                                                                                               
§38 i GR3 ändras till fölande lydelse: att RMK prövar röstning i mobil på RM i Karlstad 
med ovan angivna system, personalkostnader skall inte belasta riksmötesbudgeten, 
utan GR ger controllern i uppdrag att detta rättas till i bokslut och framtida budgetarbete. 
Med den ändringen godkänns protokollet och läggs till handlingarna. 

§51 Val av justeringspersoner                                                                                      
att justera dagens protokoll valdes DG Leif Gustavsson och DG Anita Oremo 

§52 medlemsfrågor/medlemsutveckling i distrikten                                                 
101V Leif Gustavsson, upplever att det är en positiv utveckling i distriktet.             

101O Göran Hammarlund, distriktet har en fungerande zonverksamhet, det finns några 
klubbar som planerar att lägga ner, tyvärr har de kommit så långt i sin planering att det 
inte går att ändra inställningen.                                                        

101 Anki Rooslien, två zoner saknar zonordförande DG har inte fungerat och har av 
hälsoskäl avsagt sig uppdraget. 101N Anita Oremo, distriktet har en negativ trend och 



har minskat med fyra klubbar. De långa avstånden gör att man kommer att ändra 
arbetsordningen för att få till fler zoner.                                                                   

101S Sten-Yngve Södergren, distriktet har en positiv trend. 

§53 Ekonomi och budget bilaga 90, 91, 92                                                       
Controller Annica Nordell kommenterade rapporterna, Guvernörsrådet lägger 
rapporterna till handlingarna, Annica vill att de pengar som samlats in till förmån för 
Ukraina skickas in till MD-kontoret så att man får ett samlat grepp om insamlade 
pengar, 

§54 Projektplan Ukraina                                                                                          
IPGRO Alf Göran Andersson presenterade en projektplan för Ukraina som är 
underskriven och skall börja gälla den 1 februari Den upptar tre områden, mat/livsmedel 
till befolkningen som drabbats av kriget, hjälp med livsförnödenheter under vintern till 
Ukrainas befolkning, sjukvårdsmaterial till sjukhus i västra Ukraina som ger vård till 
inhemska flyktingar, 1 million ställs till projektets förfogande. Guvernörsrådet besluta de 
godkänna projektplanen. 

§55 Lunafonden                                                                                                 
Fonden har skickat en förfrågan om Lions kan ge ett ekonomiskt bidrag till fonden, 
enligt uppgift har även Rotary fått en förfrågan. Guvernörsrådet beslutade att avslå 
förfrågan   

§56 Inkomna motioner från klubbarna bilaga                                                     
bilaga 83 Motion om att tydliggöra kallelse till klubbmöten i Multipeldistrikt 101  
Bilaga 84 Riksmöten digitalt eller hybrid                                                               
Bilaga 85  Protokoll från Riksmöten och distriktsmöten                                                
Bilaga 86 Ökat deltagande vid RM och distriktsmöte genom deltagande digitalt    
Bilaga 87 Protokoll Riksmöten och distriktsmöten                                                 
Bilaga 88 Lions bör ha en nationell miljökommitté                                          
Guvernörsrådet överlämnar motionerna till AU för beredning 

§57 Anmälningssystemet till RM                                                                            
Guvernörsrådet ger AU i uppdrag att se över anmälningssystemet i allmänhet och 
riksmötet synnerhet. Avrapportering skall  ske senast GR 2 2023-2024 

§58 Riksmötestrycket                                                                               
Guvernörsrådet beslutade att årets riksmötestryck blir digitalt. 

§59 Framtida kampanjplanering guvernörsrådet beslutade att IPCC Alf-Göran 
Andersson tillsammans marknadskommittén tar fram ett förslag 

§60 Stadgekommitténs arbete                                                                   
Stadgekommittén föreslår att §4 ändras så att det framgår att det är en rambudget som 
beslutas. Att arbetsordningen lyfts bort från stadgarna  

Att texten om revisionslagen flyttas till revisionsreglementet för MD 

§61Arbetsordning/organisationsbeskrivning för BQtL                                   
Guvernörsrådet beslutade att Stadgesekreteraren tillsammans med Finn Bangsgaard 
och Reino Wikström tar fram ett förslag senast till GR6 

§62 Nya kläder att användas vid Convention                                                     
Arbete pågår och Pia tar med sig de synpunkter som kom fram under diskussionen till 
inkommande CC-gruppen 



§63 Val av tre personer att ingå i konungens jubileumsfond.                               
De namn som framkommit är Ulf Carlsson, Göran Hammarlund, Torbjörn Bengtsson 
och Lina Eiserman/Åhlund, GRO kommer att prata med de föreslagna, 

§64 rapporter                                                                                                                 
a/ rapport från GLT bilaga 93                                                                  
Guvernörsrådet  
lägger rapporten till handlingarna                                                       
b/ rapport från GST bilaga 77                                                                           
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                                  
c/ rapport från GMT bilaga 95                                                                         
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
d/ rapport från New Voices bilaga 73                                                      
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
e/ rapport från LEO bilaga 96                                                                  
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                         
f/ rapport från YED bilaga 98                                                                             
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
g/ rapport från LCIF bilaga 82                                                                   
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                          
h/ rapport från kommittén för funktionsvariationer                                                    
ingen rapport                                                                                                                   
i/ rapport från Barndiabetesfonden bilaga 76                                                    
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                          
j/ rapport från BQL bilaga 74                                                                    
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                             
k/rapport från MD:s miljökoordinator bilaga 72,80,101                                       
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                         
l/ rapport från MDHR bilaga 89                                                                  
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                       
m/ WML bilaga 81                                                                                    
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
n/ rapport från MD:s projektkoordinator                                                                   
ingen rapport                                                                                                          
o/rapport från LCI bilaga 97                                                                   
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                                   
p/ rapport från NSR                                                                                                       
ID Mats Granath tackade värdkommittên för ett bra genomfört möte                             
q/ stiftelsen Lions Quest bilaga 99                                                            
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                         
r/ rapport från marknadskommittén bilaga 79                                          
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
s/ rapport från Riksmöteskommittèn bilaga 75                                                  
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                         
t/ rapport från riksvalnämnden bilaga 100                                                     
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
u/ rapport från Konungens jubileumsfond bilaga 94                                        
Guvernörsrådet lägger rapporten till handlingarna                                                        
v/ rapport från orkester Norden                                                                              
Martin Enqvist ger en muntlig rapport 



§65 Tillkommande ärenden                                                                                        
a/ Guvernörsrådet beslutar att MD 101 Endorsement till Mark Lyon som kandidat till 
posten som tredje vice president   

b/ Lions har fått en faktura från ett transportföretag i Ukraina gällande omlastning av 
gods. Guvernörsrådet beslutar att betala fakturan. 

c/ I samband med Riksmötet i Karlstad kommer det att uppmärksammas att Lions 
startade i Sverige för 75 år sen. Lars Kuntze visade ett förslag till 75-årslogga, en digital 
skrift kommer att produceras och den bör vara klar till den 24 mars. GST-MDHR-
marknadskommittén tittar på det. ID Mats Granath gör en muntlig presentation på 
lördagskvällen. 

§66 Övriga frågor                                                                                                         
a/ DG Leif Gustavsson tog upp frågan om hybridmöten där medlemmarna har möjlighet 
att delta på distans för att öka transparansen. 

b/ Distriktsguvernör Christer Wallin 101M har avgått hav hälsoskäl. Distriktet har kallat 
till ett möte för att utse en ny DG för återstoden av perioden.                         
IPDG Lena Nyqvist är tillfrågad och accepterat. 

c/ Diskuterades om Kommittén för funktionsvariationer skall vara kvar.Guvernörsrådet 
beslutade att AU tittar närmare på frågan 

d/ Mandatperioden för uppdrag i NSR diskuterades, PCC Finn Bangsgaard informerade 
att den pandemi som varit har gjort att valen blivit förskjutna. 

e/ PDG Kia Carlsson informerade om hjälpfonden och dess arbete. Lionsklubbarna har 
möjlighet att ansöka om bidrag till projekt md upp till 50% av kostnaden. 

§67 Kort information från GRO.VGO,IPGRO och Controller                                 
GRO är inbjuden till Budapest nästa helg. 

VGO planerar kommande år tillsammans med VDG 

IPGRO Jobbar med Ukraina och stadgefrågor 

Controller årets budget och budgetarbete inför kommande år   

§68 Sammanträdet avslutas                                                                                    
IPGRO Alf Göran Andersson tackar GRO för ett väl genomfört möte. GRO Bengt 
Persson tackar alla som deltagit och avslutar mötet. 

 

 

Bengt Persson                                                          Alf Bakken 

Ordförande                                                               Sekreterare 

 

 

 

Justeras 

Leif Gustavsson                                                        Anita Oremo 
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RAPPORT till GR 4 
Från MDHRAU 
 
 
För tiden 22.11.01—22.12.31. 
 
MDHRAU består av följande ledamöter: 
 
Ledamot/MDHRO Ingemar Andersson LC Södertälje S:ta Ragnhild 
Ledamot/sekreterare Britt Nilsson  LC Kil 
Ledamot  Lennart Fredriksson LC Gagnef 
Ledamot  Sture Branmark LC Herrljunga 
 
 
Kommittén träffades digitalt den 2 november 22 för att dra upp riktlinjer och lägga agendan 
till MDHRAU:s planerade fysiska möte i Herrljunga, som Sture Branmarks gäster, 15-16/12. 
Tyvärr blev mötet inställt pga sjukdomar. Nytt digitalt möte är inplanerat 15 januari 16:00-
18:00. 
 
Pågående arbete med omarbetning av regelverket kring Lejonkronan fortskrider. Arbetet 
kommer att slutföras under februari och därefter presenteras för distriktens HRO. Beslut på 
MDHR: s möte i Karlstad. 
 
Den påbörjade diskussionen, om hur vi skall organisera uppbyggnaden av ett väl fungerande 
nätverk inom MDHR, fortskrider, likaså att organisera de operativa uppdragen samt att vara 
remissrådgivande och förslagsinstans till sittande GR-GRO-DG. 
 
Föreläsningen om ”Lions 75 år i Sverige” kommer Bruno Ahlqvist att genomföra. 
Kommittén har också aktivt påbörjat arbetet med att hitta efterträdare till Ingemar Andersson 
och Britt Nilsson, vilka avgår i Karlstad. 
 
 
Södertälje 23-01-09 
 
 
Ingemar Andersson 
MDHRO 
LC Södertälje S:ta Ragnhild 
Mail: iandersson@live.se 
Mobil: 0707866642 
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Lions Club International MD 101
01/12-2022 -  31/12-2022


IB IB Utfall UB


Tillgångar Årets början Perioden Perioden Perioden


Kundfordringar 56 021 67 516 3 161 70 677


Avräkningar -20 440 17 801 0 17 801


Upplupna intäkter 312 986 454 472 0 454 472


Likvida medel 2 716 2 716 0 2 716


SEB 7 763 739 8 314 695 -415 274 7 899 421


Marginalen 950 000 950 000 0 950 000


Lannebo, Corp. Bond A 3 330 184 3 330 184 0 3 330 184


SBAB 3 000 000 3 000 000 0 3 000 000


Landshypotek 3 000 000 3 000 000 0 3 000 000


Summa 18 395 206 19 137 384 -412 113 18 725 271


Övriga tillgångar -59 074 -99 537 6 167 -93 370


Summa tillgångar 18 336 132 19 037 848 -405 946 18 631 902


Skulder


Uppl kostnader/intäkter -110 760 -88 485 4 190 -84 295


Leverantörsskulder -575 592 -562 529 480 878 -81 650


Kortfr skuld 0 0 0 0


Avsättning ID kandidat -76 506 -76 506 0 -76 506


Skatter -28 028 -29 381 671 -28 710


Uppl semesterskulder -144 430 -144 430 0 -144 430


S:a kortfristiga skulder -935 316 -901 331 485 739 -415 592


Projekt -14 720 161 -15 286 612 -92 100 -15 378 712


Lions Quest -394 671 -293 621 -22 440 -316 061


Barndiabetes -151 889 -151 989 -277 873 -429 862


RM regl fond -221 655 -221 655 0 -221 655


S:a proj o avsättningar -15 488 375 -15 953 877 -392 413 -16 346 290


Eget kapital -1 000 000 -1 000 000 0 -1 000 000


Balanserade vinster/förluster -1 486 415 -1 486 415 0 -1 486 415


S.a eget kapital -2 486 415 -2 486 415 0 -2 486 415


Tidigare års resultat 573 975 573 975 0 573 975


Periodens resultat 0 -270 200 312 619 42 420


S:a skulder o Eget kapital -18 336 132 -19 037 848 405 946 -18 631 901


2023-01-10 / BL
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Lions Club International MD 101


2022-23 2022-23 2022-23 2022-23 2022-23 2022-23


01/12.2022  - 31/12.2022 DECEMBER DECEMBER Ackumulerad Ackumulerad ÅRS ÅRS


Utfall budget Utfall budget Prognos budget


Intäkter


Nationella avgifter 0 0 1 687 570 1 692 048 3 336 232 3 340 709


Försäljning  25 962 22 500 107 143 135 000 242 143 270 000


Handbok 135 0 58 855 68 000 58 855 68 000


The Lion 0 0 1 512 70 980 141 652 140 140


Stim/Sami 0 0 0 0 218 327 218 327


Annonsförsäljning Tidn Lion 0 0 0 10 000 20 000 20 000


VDG-utbildning 0 0 0 0 25 000 25 000


LCI ers. Porto 1 739 625 5 409 3 750 9 159 7 500


Vidarefakt. YE kostnader 0 0 0 0 0 0


LCI ers. ZO-utbildning 0 0 0 0 0 0


LCI ers. RLLI-utbildning 0 21 500 0 105 000 105 000 105 000


Convention Resenärer 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. NSR Kostnader 0 0 0 0 25 000 25 000


Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 0 0 0 0


LCI . Women In Lions 0 0 0 0 0 0


LCI ers. PR stöd 0 12 500 0 12 500 25 000 25 000


LCI GLT / GMT Area Training 0 0 0 0 0 0


LCI GST 0 0 0 0 0 0


Anm. Avg. seminarier 0 0 0 0 0 0


LQ Administration 0 4 000 0 24 000 48 000 48 000


AF Bidrag 0 0 0 0 0 0


Övr ersättningar o intäkter 1 0 2 0 2 0
Summa intäkter 27 837 61 125 1 860 492 2 121 278 4 254 370 4 292 676


Kostnader


Varor -7 208 -15 833 -83 798 -95 000 -178 798 -190 000
GRO -925 -5 000 -15 225 -30 000 -45 225 -60 000
VGRO 0 -2 917 -6 354 -17 500 -23 854 -35 000
GR -14 899 -7 500 -74 561 -45 000 -119 561 -90 000
AU -2 789 -3 000 -16 213 -18 000 -34 213 -36 000
IT 0 -1 250 0 -7 500 -7 500 -15 000
RM 0 0 0 -275 000 -275 000 -275 000
NSR 0 0 -9 287 -100 000 -189 287 -180 000
EF -3 615 0 -71 849 -50 000 -71 849 -50 000
Convention 0 0 -51 698 -85 000 -51 698 -85 000
Övriga Kommittér 0 -2 750 -4 416 -16 500 -30 916 -43 000
New Voices 0 -1 667 -7 512 -10 000 -17 512 -20 000
GLT 0 -3 333 -4 344 -20 000 -24 344 -40 000
GMT 0 -3 333 -3 808 -20 000 -23 808 -40 000
GST, IR/HJ, BQtL 0 -4 167 -4 641 -25 000 -29 641 -50 000
ZO-Utbildning 0 0 0 0 0 0
VDG-Utbildning 0 -6 500 -94 189 -39 000 -133 189 -78 000
RLLI -Utbildning 0 -30 000 0 -140 000 -140 000 -140 000
Medlemsutveckling 0 -3 333 0 -20 000 -20 000 -40 000
YE 0 -833 -2 265 -5 000 -7 265 -10 000
RVN 0 0 -1 638 -6 600 -14 838 -19 800
Distriktsindelnings gruppen 0 -1 000 0 -6 000 -6 000 -12 000
Riksmötes gruppen 0 -3 333 -9 998 -20 000 -29 998 -40 000
PR 0 -4 167 -2 963 -25 000 -27 963 -50 000
The Lion -77 383 0 -132 971 -105 875 -238 846 -211 750
STIM/SAMI 0 0 -198 474 0 -233 474 -218 327
Handboken 0 0 -57 859 -68 000 -57 859 -68 000
Personal -104 806 -110 337 -675 006 -662 022 -1 318 606 -1 300 105
Administration -128 831 -79 778 -332 846 -259 470 -700 316 -609 940
Summa kostnader -340 456 -290 032 -1 861 915 -2 171 467 -4 051 561 -4 006 922


Resultat före avskrivningar -312 619 -228 907 -1 423 -50 189 202 809 285 754
Kostnader för avskrivn o avsättn 0 0 0 0 0 0
Finansiella intäkter och kostnader 0 1 000 0 6 000 13 000 12 000
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 -40 996 -30 000 -40 996 -30 000


-312 619 -227 907 -42 420 -74 189 174 813 267 754


Resultat -312 619 -227 907 -42 420 -74 189 174 813 267 754


2023-01-10 / BL


Intäkter


LCI Tidning 71 000


RLLI 105 000


LQ Adm 24 000


Kostnader 0


RM -275 000


NSR -100 000


RLLI -140 000


STIM 198 474


0


-158945,7 -74 189 -84 757


Avvikelser i förhållande till BUDGET
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BOKF.ÅR (flera objekt)


IB


Värden 2022-07-01


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 838 984,00 2 024 570,44 185 586,44


2806 Proj LEO 593 378,25 1 150 549,01 557 170,76


2807 Proj Orkester Norden 470 266,91 533 632,87 63 365,96


2808 Proj Katastrofberedskap 13 945 261,51 14 969 657,93 1 024 396,42


2809 Proj Tält/BQtL 20 437 067,74 21 317 151,87 880 084,13


2813 Proj Ungdomsläger 609 457,40 722 617,87 113 160,47


2815 Proj Funktionsnedsatta 4 461 695,25 6 474 798,03 2 013 102,78


2816 Proj Pengapåsen 8 894 868,24 11 497 170,05 2 602 301,81


2817 Proj NSR Norden 3 331 651,79 3 748 304,05 416 652,26


2826 RF/Barndiabetes 8 407 495,82 8 559 385,00 151 889,18


2832 Lions Quest 1 431 085,63 1 825 756,48 394 670,85


2849 Lions Miljöpris 251 816,13 316 514,00 64 697,87


2851 Water Means Life 3 125 259,97 4 914 197,10 1 788 937,13


2852 NSR - Trauma-centers 2 883 560,41 2 905 955,40 22 394,99


2854 LCI PR Grant 38 752,88 106 355,27 67 602,39


2855 Ukraina 1 718 706,80 6 592 159,97 4 873 453,17


Totalsumma 72 439 308,73 87 658 775,34 15 219 466,61


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00


BOKF.ÅR 2022-2023


UTFALL


Värden 2207-2212


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 12 250,00 12 250,00


2806 Proj LEO 12 281,10 59 120,00 46 838,90


2807 Proj Orkester Norden 39 343,19 21 466,00 -17 877,19


2808 Proj Katastrofberedskap 445 792,71 347 244,00 -98 548,71


2809 Proj Tält/BQtL 1 583 448,73 2 758 127,02 1 174 678,29


2815 Proj Funktionsnedsatta 100,00 103 614,00 103 514,00


2817 Proj NSR Norden 57 380,00 57 380,00


2826 RF/Barndiabetes 277 973,00 277 973,00


2832 Lions Quest 144 230,00 65 620,00 -78 610,00


2849 Lions Miljöpris 6 158,00 27 210,00 21 052,00


2851 Water Means Life 16 044,00 81 770,00 65 726,00


2852 NSR - Trauma-centers 8 942,08 2 890,00 -6 052,08


2854 LCI PR Grant 66 994,00 -66 994,00


2855 Ukraina 1 168 183,88 538 978,36 -629 205,52


Totalsumma 3 491 517,69 4 353 642,38 862 124,69


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00


BOKF.ÅR (Alla)


UB


Värden 2022-12-31


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 838 984,00 2 036 820,44 197 836,44


2806 Proj LEO 605 659,35 1 209 669,01 604 009,66


2807 Proj Orkester Norden 509 610,10 555 098,87 45 488,77


2808 Proj Katastrofberedskap 14 391 054,22 15 316 901,93 925 847,71


2809 Proj Tält/BQtL 22 020 516,47 24 075 278,89 2 054 762,42


2813 Proj Ungdomsläger 609 457,40 722 617,87 113 160,47


2815 Proj Funktionsnedsatta 4 461 795,25 6 578 412,03 2 116 616,78


2816 Proj Pengapåsen 8 894 868,24 11 497 170,05 2 602 301,81


2817 Proj NSR Norden 3 331 651,79 3 805 684,05 474 032,26


2826 RF/Barndiabetes 8 407 495,82 8 837 358,00 429 862,18


2832 Lions Quest 1 575 315,63 1 891 376,48 316 060,85


2849 Lions Miljöpris 257 974,13 343 724,00 85 749,87


2851 Water Means Life 3 141 303,97 4 995 967,10 1 854 663,13


2852 NSR - Trauma-centers 2 892 502,49 2 908 845,40 16 342,91


2854 LCI PR Grant 105 746,88 106 355,27 608,39


2855 Ukraina 2 886 890,68 7 131 138,33 4 244 247,65


Totalsumma 75 930 826,42 92 012 417,72 16 081 591,30


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00


0,00
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Rapport från MDGLT  


VDG-utbildningen har genomförts enligt plan med ett uppstartsmöte i Åkulla den 9 augusti 
samt ytterligare ett möte i Kinna den 12 november. Däremellan har vi genomfört tre möten via ZOOM där vi 
har gått igenom de grunder som krävs för en Distriktsguvernörs arbete i MD 101. Parallellt har den Nordiska 
koordinatorn, Halldór Kristjansson, genomfört de arbetspass som stipuleras av Lions Club International, 
LCI. Vid alla möten med vDG-gänget har stämningen varit mycket bra och många ämnen har ventilerats som 
har kommit alla tillgodo och som sedemera har fortsatt på vDG-podden som etablerades tidigt. 


Dessvärre inträffade en trist händelse i vDG-utbildningen där instruktörerna ifrågasattes av en deltagare. 
Genom återkommande samtal med Halldór tror vi ha hittat en lösning som flertalet kan acceptera. Vi 
kommer att säkerställa att den svenska kontingenten inte framledes kommer att utsättas för etiska eller andra 
problem i den gemensamma utbildningen. 


I övrigt har GLT kallats av MDGLT till tre möten under hösten via ZOOM. Vidare har ett GAT-möte, den 
25 november, genomförts med GRO, sammankallande, samt deltagande av MDGLT, MDGMT samt 
MDGST, också genom ZOOM. 


Under våren finns ett fortfarande ett antal Lionskurser för att höja Lionskunskapsnivån ytterligare: (se 
https://www.lionsclubs.org/sv/search-results?keys=Lions+avancerade+ledarskapsinstitut ) 


• ALLI (advanced Lions Leadership Institute) genomförs i Oslo den 12-14 maj. Språk; Engelska, 
Finska, Franska och Italienska. (Kursen riktar sig till Lions som vill veta mer om Lions och som vill 
ta på sig en ledarroll inom Lions) 


•  LCIP (Lions Certified Instructor Program) 19-22 maj i Madrid, Spanien. Engelska, Franska, Tyska 
Spanska. Detta är en instruktörskurs som ska förnyas vartannat år givet att man erhåller 
certifieringen. Den berättigar till att genomföra utbildningar på alla nivåer i Area4 dvs 
Europa/Afrika. 


•  RLLI planerad till den 9-12 mars i Södertälje, Scandic Skogshöjd. Anmälningar sker till 
undertecknad. Ett ansökningsformulär finns på LEARN samt på MD:s hemsida www.lions.se Jag 
önskar att GLT i distrikten att förmedla information och till DG för information i DG-brev. Antalet 
kursdeltagare är vid detta tillfälle begränsat till 25 deltagare. Kursen vänder sig till Lions som ännu 
inte har tagit på sig distriktsansvar men som vill lära sig mer om Lions och dess organisation.  


För de övriga kurserna finns anmälningsblanketter på lionsclubs.org under respektive rubrik. Dessa ska 
undertecknas av DG samt MDGLT, dvs undertecknad. Observera sista anmälningsdagen för kurserna.     


Det har framförts tankar om att genomföra en gemensam utbildning för zonordföranden i MD. Detta har varit 
på tal under en längre tid, speciellt som att MD hade en fungerande modell som dessvärre avskaffades för ett 
par år sedan.  


Formatet finns kvar och det har från GR framförts idéer på tillkommande avsnitt som borde vara av värde att 
tillföra ZO-utbildningen.  


Om detta är ett uppdrag från Guvernörsrådet att detta ska genomföras så finns alla möjligheter att det kan 
genomföras relativt snart. 


I övrigt är GAT-teamet (utbildning, medlemsvård, aktiviteter, LCIF) beredda att komma att besvara alla 
frågor och hjälpa till där det behövs. Gratis. 


 


Ralf Melin 
MDGLT  
Ralf.melin@telia.com / 070-328 7204 



https://www.lionsclubs.org/sv/search-results?keys=Lions+avancerade+ledarskapsinstitut

http://www.lions.se/

mailto:Ralf.melin@telia.com
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Rapport till GR 4 
 
 
Stiftelsen Konungens Jubileumsfond för Ungdom i Sverige 
 
 
Per dagens datum har en ansökan inkommit via vårt kontor. 
Jag förutsätter att Guvernörerna inkommer med minst två förslag per distrikt. Om fler förslag 
inkommer önskar jag en kommitté, som gallrar bland ansökningarna. Vardera organisation 
skall enl. styrelsens ordförande inkomma med totalt tio till tolv förslag. 
   
Kungliga Hovstaterna har numera en Stiftelsesamordnare, Maria Carle. Den 12 januari skrev 
Maria Carle att fondens styrelsemöte kommer att hållas den 18 april. 
 
Vid mötet skall nya representanter för Lions och Scouterna utses och nu kom önskemål att för 
ersättarna vore det bra med en kort presentation (max halv A4), ev. ett CV, ett foto och 
kontaktuppgifter. 
 
 
Norrtälje 13 januari 2023 


 
  


Hans Catani 
PDG 
Lions representant i fonden 
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Rapport från MDGMT 


 


Vi har nu haft 2 digitala möten där vi har diskuterat hur man arbetar med att komma framåt 
när det gäller att behålla de medlemmar man har och att öka medlemsantalet. 
Som tidigare nämnts så jobbar vi på med medlemsutvecklingsfrågorna och vi tycker att man 
kan se att den nedåtgående kurvan stagnerar. 
Till vårt andra möte bjöd vi även in GST för att föra upp frågan angående utbildning av ZO. 


Ett 3:e möte är inplanerat till den 18 jan. deltagare kommer att vara samtliga DG, GMT och 
MD GST. 


Man har tidigare haft en gemensam utbildning av ZO från samtliga distrikt som MD GST har 
hållit i Eftersom allt material en gång har tagits fram så kan MD GST tänka sig att hålla i en 
sån utbildning igen men vill då först ha klartecken från guvernörsrådet. 
Bör tas upp på GR4 


I nedanstående PDF fil kan läsa medlemsantalet per den sista dec. 


 


MD GMT 


Per Johan Sigm
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Rapport från LEO-koordinator 
 


Under december månad hade vi ett digitalt möte där deltagare från Leo Linköping och Leo 
Växjö deltog, Leo Kristianstad hade förhinder då de hade genrep inför en konsert. 
ILO Elsa Olsson, Leo Linköping kommer att delta i Leo Europa Pre-Forum (LEPF) den 20-


22/1 2023. 


 


LEO Linköping 


Gjorde bra inlägg på social medier om hur en av LEO-medlemmarna Thirza, som inte har 


diabetes fick testa hur det är att ha diabetes. Hon dokumenterade försöket och delade det på 


Instagram samt Facebook. Leoklubben tillsammans med Lions Linköping hade information 


om LEO för kandidaterna till Linköpings Lucia får att se om de kunde rekrytera 


Luciakandidater till att bli LEOs.  


 


LEO Växjö 


Deltog i Lions klubbens aktiviteter. De försöker att få tag i fler medlemmar till sin LEO-
klubb. 


 


LEO Kristianstad 
Vi i LEO Club Kristianstad hade fullt upp inför en större luciakonsert som även livesändes i 


två lokala tidningar. Det gjordes inlägg på sociala medier från den dagen. Gå gärna in på 


Facebook och sök efter LionSingers-Leo Club Kristianstad. 


 


 


Britt Nilsson 230112 


 








1 


Nacka 2023-01-16 


ID Mats Granaths rapport från LCI till GR 4, 2023. 


Rapport till GR 4 består av:  


- En utförlig rapport från genomförandet av Europa Forum i Zagreb 27–29 oktober


2022 (bilaga).


Därutöver presenterar jag vid NSR i Borås den 20–21 januari: 


- En utförlig rapport av de senaste besluten från samtliga LCI kommittéer och från de


senaste diskussionerna inom LCI.


- Seminariet ”Lions International Strategic Plan and Marketing Tools” tillsammans med


LCI Manager Jennifer Mach.


Kommande LCI styrelsemöte ”Board of Directors” är i Belfast, Irland, den 13–17 mars. 


Därefter skrivs en rapport om beslut och diskussioner. 


- Inför våren har jag ett antal inbjudningar till Distrikt och Multipeldistrikt i Norden och


övriga Europa, som talare och gäst.


We serve - “Together We Can” 


Mats Granath, Internationell Direktor 2021–2023 


Ordförande LCI Audit Committe 


Vice ordförande LCI Marketing Committee 


Ordförande Supervisory Committee EF Zagreb 2022 


LC Tyresö 


id@lions.se 
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Rapport till GR4 28 januari 2023 MD 101 Lions 
Ungdomsverksamhet. 


Verksamhetsåret 2022-07-01 – 2023-06-31  
 
Ansökningar till våra två läger i Sverige, Seaside Camp 2023 (Stensund Trosa distrikt 
O) och Clean Water Camp 2023 (Lysestrand Lysekil distrikt V) börjar komma in till vår 
VYED. 
Tyvärr inte i den utsträckning vi hoppats på. 
Jag har därför kontaktat Europa ansvarig YED om hjälp att sprida vårt budskap, om att 
det fortfarande finns platser kvar på lägren. 
VYED Marie har också via Europa YEC Facebook informerat om detta. 
 
Vid skrivande stund har vi åtta sökande till distrikt O, (Seaside Camp) och tre  
till distrikt V, (Clean Water Camp). Ännu ingen sökande från Sverige.  
Önskar därför att DG i våra distrikt, skickar ut till alla sina klubbar och informerar om 
lägren, och att vi även söker svenska ungdomar. 
 
Utresande ungdomar är något mer än i fjor, då det fortfarande var sviter efter pandemin. 
Nio stycken ansökningar har inkommit, fyra från distrikt S, en från distrikt O, 
och fyra från distrikt M. De länder man söker till är Italien, Frankrike, Norge, Litauen, 
Tyskland Österrike och USA. 
 
 Ansvariga för Lions Ungdomsutbyte i Sverige är.  
MD101 YED  Bert Engström  Lions Vallåkra-Rydebäck 
MD101 VYED Marie Johansson Lions Club Gävle 
YEC Distrikt S Jan Lundén  Lions Hässleholm 
YEC Distrikt V Kjell Olsson  Lions Uddevalla 
YEC Distrikt O Krister Andersson Lions Åby 
YEC Distrikt M Marie Johansson Lions Club Gävle 
YEC Distrikt N Britta Olsson  Lions Voullerim 
 
Ansvarig för kommittén med inriktning mot droger/narkotikasökhund är. 
Felle Fernholm Lions Vadstena 
 
Felle fortsätter sitt arbete med att se till att ungdomar håller sig borta från droger, 
alkohol och mobbning via kontakt med myndigheter i Sverige. 
 
YED MD101 
Bert Engström 
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Rapport GR 4  
 
från Lions Quest. 
 
Vårt arbete med nya kontakter hos olika skolor pågår med ett positivt emottagande Vi har just 
nu ett 25 tal kontakter som vi arbetar med på ett positivt sätt. 
 
Vi har haft kurs på Sjumilaskolan i Göteborg som blev väldigt uppskattat. 
Det deltog ett femtiotal lärare från förskolan till årskurs 9. 
De beställde fortsatta t kurser av oss. En mycket bra referensskola då man haft mycket stora 
problem. 
 
Styrelsearbetet fortgår med digitala möten  
Vi kommer att ha strategidagar i februari på kontoret i Stockholm. 
 
Vi fortsätter att förnya vårt studiematerial till dagens krav. 
 
Till riksmötet i Karlstad kommer vi att ha en monter som skall bemannas med stora delar av 
styrelsemedlemmar som får beordrade arbetspass. 
Vi kommer att satsa mycket på information eftersom allmänheten har tillgång till riksmötet i 
vissa delar. 
Till riksmötet kommer vår verksamhetsplan att uppdateras. 
 
Med vänlig hälsning 
Stig Lundqvist 
 
Tierp 2023-01-16 
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Rapport från RVN till GR4 


Det är 50 klubbar som nominerat kandidater och det finns nomineringar till alla poster som 
skall tillsättas på Riksmötet i Karlstad. 


RVN håller nu på med sammanställningar samt kontaktar alla nomineringar att dessa stämmer 
och att man avser eller inte avser att kandidera.  


Intervjuer planeras att genomföras fysiskt under GR5 eller via video om så önskas. 


 


Mvh 


Christer Johansson 


LC Västervik 


Ordförande i Riksvalnämnden 








Rapport till GR 4 
MD - Miljö 


Sammanfattning av läget fram till 12 januari 


I princip blir denna rapport en sammanfattning av de svar som jag fått in på mitt 
frågeformulär. Kan bara konstatera att inga svar har inkommit från distrikt 101-S och 101-V. 
Svaren har varit väldigt ”spretiga”. 
Detta var frågorna: 


1. Vilket fokus anser klubben/klubbarna att MD 101 skall ha på fokusområde miljö?
2. Vilket ”stöd” önskar klubben/klubbarna från MD och distrikt?
3. Speciella frågor som klubben/klubbarna önskar att vi jobbar med inom MD 101?
4. Har klubben eller klubbarna egna specificerade miljöprojekt? (enkelt beskrivna per


klubb)
Svaren önskades per zoon och vara mig tillhanda senast 2022-12-15. Frågorna har i två 
omgångar skickats till DG både som DG och i MyLion angiven mailadress. Ingen adress 
har avvisats. 


Konstaterbart är att där klubbar har personer som personligen är engagerade i miljöfrågor eller 
har detta i sin profession så blir det konkret. 
Inkomna svar representerar ca 40% av Lions klubbar inom MD 101. 
Några få har studerat vad som finns på hemsidan. 
I min ingress så betonade jag att Lions inte är en miljöorganisation utan  
EN MILJÖMEDVETEN ORGANISATION. Denna uppfattning verifieras i flera svar. 


Om man förutsätter att inkomna svar är representativa för Lions klubbar och medlemmar i 
MD 101 (de som inte svarat får acceptera) så blir sammanfattningen av svaren följande. 
Kommer inte att redovisa respektive klubb/zon eller distrikt, svar har inkommit på samtliga 
dessa nivåer. 


Sammanfattning. 
Denna kan delas upp i två delar. 


A. I ca 50% av svaren är reaktionen på frågorna följande.


1. Att vi som individer och klubbar tänker på vår miljö.
2. Beträffande miljöfrågor verkar behovet av stöd inta vara stort.
3. Vill prioritera på hjälpverksamhet
4. Med få undantag inga med direkt miljöprofil.
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B. Resterande svar kan summeras i följande punkter. 
 


1. Enkäter om klubbars anpassning till direktiv och svarsdokument verkar inte prioriteras 
(tidigare utskick några har frågan varför). 


2. Klubbarna önskar mera lättfattlig info på MD:s hemsida för att kunna jobba lokalt och 
öka kunskapen om vår miljö och den negativa påverkan som vi orsakar + hur minimera. 


3. Man anser att vårt fokus bör ligga på hjälpverksamhet men att vi då bör/måste jobba in 
miljön. Hur hantera detta i projektdirektiv och policy? 


4. Flera har ”egna” projekt eller stöder andra projekt/organisationer som är miljörelaterade. 
Exempel på detta är Håll Sverige Rent, Östersjön och dess vatten, ”rena” vattendrag och 
sjöar i Sverige.  


5. Man ser även positivt på att stödja internationella projekt, gärna kopplade till människors 
levnadsförhållanden där vatten verkar vara en priofråga. Men dessa bör vara en LCI-
fråga. 


6. Vi bör som organisation försöka minimera miljöpåverkan vid våra möten. Samt att vi 
måste bli mera ”digitala” när vi har våra möten.  
Vet ej riktigt vad som menas i de svar som inkommit, kan tolkas som att fysiska möten på 
klubbnivå prioriteras framför andra sammankomster. (En personlig slutsats.) 


7. Som organisation bör vi prioritera miljöfrågorna både nationellt och internationellt när vi 
agerar med projekt.  


8. Miljöpris / miljöstipendium. Verkar finnas större tankar på att agera mera lokalt (max 
distrikt). 


9. Agera och stödja miljöprojekt i skolor har flera som förslag. 
10. ”Våra loppisar” är ett bra exempel på återbruk och att använda våra resurser flera ggr. 
11. Flera anser att det är bättre att prata hållbarhet än miljö inom Lions. 
 
Eftersom det inte finns en MD miljökommitté så blir det väldigt svårt att göra något bra av 
detta. 
Kommer att tillsammans med distrikt 101-O och MD-GST att försöka skapa något inför 
världsmiljödagen den 5/6-2023. 
 
En kortfattad rapport har skrivits till NSR-mötet i Borås. Tyvärr så kunde inte alla MD:s 
leverera rapporter varför denna då inte blev ett samlat NSR-dokument. 
 
Det är mycket svårt att försöka göra något på MD-nivå när det inte finns en komplett 
kommitté så att diskussioner, synpunkter, förslag kan samlas från hela MD 101. Agerar man 
enbart utifrån egna tankar och idéer så blir det fel. 
Detta innebär att så snart som en plan för världsmiljödagen är klar lämnar jag mitt uppdrag 
som MD koordinator. 
 
Kisa 2023-01-19 
 
Gunnar Rydin 
Koordinator MD-Miljö 
 
 
 








 


 
Lions Clubs International MD101 Sverige 


www.lions.se 


2022-2023 
Bil 72 


2022-12-22 
Sida 1 av 1 


Rapport från Miljöjuryn till GRAU 3 och GR 4 året 2022-2023  
 
Miljöjuryn har haft ett förberedande möte den 16 december och håller urvalsmötet den 24 januari. 
I början av december fanns 75 000 kr på kontot vilket räcker för att dela ut priset. 
 
Ett dilemma är att få förslag har kommit in. Tidigare har distriktens miljökoordinatorer kunnat 
pusha för fler förslag. Idag har endast ett distrikt mig veterligen en miljökoordinator.  
 
Att föra in en ny ambition, att Lions är en miljömedveten hjälporganisation, innebär ett 
förändringsarbete som kräver en viss organisation för att lyckas. De enkäter som den tidigare 
miljökommittén sänt till klubbarna visar ett begränsat men starkt ökat intresse för miljöfrågan. Se 
inklippt text nedan. 


Miljöenkäten vintern 2021 - 2022 gav positiva svar. 
Enkäten sändes till klubbarnas presidenter och sekreterare förra vintern med påminnelse. 


  
 
Svarsfrekvensen har ökat från 23 till 29 % av klubbarna. Se bilden ovan. 
Frågorna handlar om vad medlemmar och klubbar kan påverka i sin Lions-verksamhet. 53 % 
väljer svenska råvaror till måltiderna. 25 % kan dock inte lätt påverka valet av råvaror. 89 % har 
kranvatten lätt tillgängligt. 79 % sorterar avfallet och 91 % avstår från engångsplast. 
Andelen som använder digitala lösningar har ökat från 54 till 67 %. Vanligast har varit 
Zoom och Teams. 
Dubbelt så många eller ca 60 % av svarande klubbar genomförde eller planerade miljöaktiviteter 
år 21-22 jämfört med år 20-21. Det är väldigt roligt! Uppenbart ökar miljöintresset bland Lions 
medlemmar och det bådar gott både för miljöaktiviteter och medlemsvärvning. 
 
Miljökoordinatorerna ökar miljömedvetenheten inom Lions på distriktets olika möten och genom 
att miljökontakter i klubbarna utses och kan informeras. När koordinatorerna inte finns på plats 
riskerar miljöintresset minska, aktiviteter med någon miljödel genomförs inte och att man ser inte 
över sin egen miljöpåverkan. Konsekvensen av detta är att det inte är självklart att miljöpriset kan 
fortsätta att delas ut. Risken för att media påstår att Lions ägnar sig åt grönmålning är uppenbar, 
dvs att Lions stödjer och uppmuntrar andra, men att organisationen inte arbetar med sin egen 
miljöpåverkan.  
 
Lions Knivsta har sänt en motion till Riksmötet för att få en större klarhet om hur Lions bör 
organisera sig för att tydliggöra och genomföra att vi är en miljömedveten hjälporganisation. 
 
Jan Eksvärd 
Sammankallande i Miljöjuryn 





		Miljöenkäten vintern 2021 - 2022 gav positiva svar.






Lions Clubs International 


Vellinge 2022-12-26 MD 101 


Rapport New Voices 


Under perioden från senaste rapportering i oktober har ett zoom-möte ägt rum, som leddes av 
vCC Pia Rundberg. Tyvärr fick mötestiderna ändras vilket gjorde att antalet deltagare blev färre. 


Under perioden har många New Voices varit engagerade i olika jul- och luciaarrangemang och 
har med all säkerhet gjort sina röster hörda. 


Lions New Voices Team Europe har arrangerat webbmöten. Det senaste med arrangemanget av 
New Voices var på temat ”Leo-och unga Lions”. Unga människor, med starka nya röster och ett 
fantastiskt engagemang, berättade sina historier om hur de blev medlemmar som Leo respektive 
Lions. 
De inbjudna talarna vid zoom-mötet visade idérikedom och stor kunnighet, vilket är en stor 
tillgång för Lions som borde få utvecklas även i vårt land. 


Ett nytt zoom-möte för New Voices i Sverige är planerat till den 8 januari. 


 Tyvärr har min stora sorg efter min makes bortgång gjort att 
jag inte haft kraft att engagera mig. Tack alla Lions för alla blommor, brev och all er omtanke. 


Vellinge som ovan 


Eva Persson  
PDG 
MD New Voices 
New Voices Team Europe 
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Rapport till GR 4 januari 2023 


Aktuella beställningar och beredskapslager hos MSB i Kristinehamn 
Lions MD101 har ansökt om en ny LCIF Grant på USD 100 000 ,-för BQtL, som fått nummer 
MAT21931. 
Sändningen MAT21074 (320 12kvm familjetält och 1600 filtar) kom in i MSBs lager i 
november 2022. Dessa slutredovisas till LCIF när momsen är betald i februari 2023. 
Det fanns 16 tält och 80 filtar av sändningen MAT20256, som är slutredovisad till LCIF. 
Dessa fick inte plats i leveransen till Pakistan. 


Tidigare Grant´s och projekt 
SÄNDNING MAT20256 
Sändningen MAT20256 bestod av 320 stycken 12kvm familjetält och 1600 filtar som inkom i 
MSB:s lager i mitten av april 2022.  
Budget med dollarkurs 10.- 2 061 320.- 
LCIF Grant utbetalt 22-01-10 890 900.- 
Momsen inbetalades 22-08-12 370 921.- 
Resultat -15 062.- 
Redovisat till LCIF 22-09-15 
 
PROJEKT 19, ÖVERSVÄMNING I PAKISTAN  
Projekt Pakistan genomfördes under september 2022 med 304 tält och 1520 filtar, med lion 
Mikael Jansson närvarande. 
 
SÄNDNING MAT21074 
Budget med dollarkurs 10.- 2 071 300.- 
LCIF Grant utbetalt 22-07-21 988 433.- 
Moms att utbetala i februari  ca 412 000 - 


Övriga aktiviteter 
Inget övrigt att rapportera sedan föregående rapport. 


Saldo 
Per den 18 november 2022 finns det 1 771 412.- med en skatteskuld (moms) på ca 412 000.- 


 


2022-12-28 
för BQtL 
Reino Wikström 
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Rapport från Riksmöteskommittén 
Till GR4 


 
Rapport nr 3 2022-23 
RMK lämnar här rapport nr 3. 


 
NSR Borås 2023 
Bokningar är genomförda och arbetet pågår för att slutföra mötet. Följande 
antal har anmält sig: 
Danmark 14 personer, Finland 9 personer, Island 13 personer, Norge 15 
personer, Sverige 23 och USA 2 personer, totalt 76 personer. 


 
 


Karlstad 2023 
RMK  har  aviserat  vid  ett  flertal  tillfälle  att 
anmälning systemet MÅSTE bytas ut. Det är inte RMK som kan göra det. Klagomål över 
hanteringen fanns i tidigare enkäter och även nu kommer det in klagomål om ett tungrott 
oöverblickbart system att fylla i. RMK ser gärna att GR tar sig an frågan under verksamhetsåret. 
För Karlstad är det försent. 


 


 
 
 


Halmstad 2024 
Inväntar kostnader för hybridmöte så att beslut kan tas huruvida det är möjligt. 


 
Framtiden, hybridmöten mm 
GR behöver diskutera framtidens riksmöten. I protokollet redovisas naturligtvis inte 
diskussioner. Det gör det svårare att se om GR har haft funderingar i frågan över huvud taget. 
Redan i förra rapporten gavs en del underlag som visar att frågan inte per automatik är enkel. 
Effekterna kan bli andra än vad man tror – tex att väldigt få deltar fysiskt på mötet och färre 
an vad man hoppats på deltar digital - och hur hanteras i så fall detta. 


 
Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard   Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell  Mattias Öberg 
 


RMK


Förslag till beslut: Att GR ger AU eller utsedd arbetsgrupp i uppdrag att se över 
anmälningssystemet i allmänhet och för riksmöten i synnerhet. Avrapportering ska ske senast 
GR2 2023-2024. 


 
 


 
 


 
 







Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44 STOCKHOLM 


 
 


 


2022-2023 
Bil 75 


2022-12-29 
Sida 2 av 2 


 
 





		Rapport från Riksmöteskommittén

		Rapport nr 3 2022-23

		NSR Borås 2023

		Karlstad 2023

		Halmstad 2024

		Framtiden, hybridmöten mm








 
 


2022-2023 
Bil 76 


2022-12-29 
Sida 1 av 2 


 
Rapport till GR 4 
Från Lions representanter i Barndiabetesfonden.  
 
Varje år drabbas 1800 svenskar av typ 1-diabetes, varav 900 är barn. Ingen vet varför och ingen 
botas. Sjukdomen innebär intensiv egenvård dygnet runt, livet ut och trots ny modern teknik 
drabbas många barn och unga av allvarliga komplikationer och för tidig död. Det vill 
Barndiabetesfonden och Lions ändra på! 
  
Barndiabetesfondens målsättning är att besegra typ 1-diabetes till år 2040 genom att: 
 Öka kunskapen om typ 1-diabetes hos allmänhet, vård och skola. 
 Öka insamling till forskningen för att förebygga, bota eller lindra typ 1-diabetes hos barn och 
vuxna. 
 Öka stödet till drabbade med familjer. 
 
Lions representanter i Barndiabetesfondens styrelse, Per Krantz och Anna Maria Bernstein  deltog i 
Barndiabetesfondens styrelsemöte 6/12. 
Ledamöter från vetenskapliga rådet deltog för att presentera och föreslå lämpliga bidragsmottagare. 
29 ansökningar beviljades med totalsumman 19,6 miljoner kr, varav det största på 1 990 000 kr gick 
till Per-Ola Carlsson, Uppsala. Hans forskning avser forskning kring transpantation av stamceller. 
Där är målet att kunna bota typ 1 diabetes, vilket många forskare nu tror kan vara delvis uppnått 
inom 10 år.  
Malin Flodström Tullberg, Karolinska institutet Huddinge fick 1, 3 miljoner till sin forskning om 
förkylningsvirus kan leda till typ1 diabetes och i så fall förebyggas med medicinering. 
Johnny Ludvigsson, Linköping fick 552 000 till sin forskning för att lindra typ1 diabetes med ett 
vaccin direkt in i lymfkörten för att förlänga egen produktion av insulin. 
För utförligare information hänvisas till hemsidan www.barndiabetesfonden.se  
 
Några andra glimtar från styrelsemötet: 
All insamlingsverksamhet i Sverige går nu pga omvärldssituationen sämre.  Det bekräftas av 
organisationen Giva Sverige. Därför kommer kansliet att utreda den rådande situationen och hur 
den administrativa kostnaden kan anpassas därefter. 
Prognosen för 2022 är knappt 20 miljoner kr, klart lägre än förväntat. 
Insamlingsprognosen för 2023 är 25 miljoner kr, varav 6 miljoner avsättes för administrativa 
kostnader och resten går till forskningen.Det innebär att forskningsanslagen nästa år sannolikt måste 
minskas. 
Man har under året satsat på marknadsföring mot företag med kunskap om typ 1 diabetes. Det har 
resulterat i ett avtal med ICA Maxi Syd. 
Medlemsantalet har ökat betydligt under året. Barndiabetesfonden har nu 4000 medlemmar. 
 
Till sist är det värt att uppmärksamma höstens samarbetskampanj, Lions och Barndiabetesfonden. 
Temat har varit ”Hjälp Lions bota typ 1-diabetes. Inom MD har GST Sten-Yngve Södergren, 
ordförande för Marknadsföringskommittén Lars Kuntze och Lions representant i 
Barndiabetesfondens styrelse Per Krantz tagit fram ett omfattande material med hjälp av Åsa 
Laulajainen från Barndiabetesfonden. Detta finns nu på hemsidan lions.se. Två webinarier 



http://www.barndiabetesfonden.se/
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genomfördes för Lions i november, först hantering av Facebook och 
senare information om typ1 diabetes.  
Detta upparbetade och välfungerande samarbete bör kunna användas av MD 101 framöver. Dels 
kan det vara i kampanjer för Lions insamlingar till Barndiabetesfonden och dels för att lära våra 
Lions mer om användning av Facebook i allehanda lionskampanjer. 
Förhoppningen är att distriktsguvernörerna sprider information om Barndiabetesfonden ut i 
distrikten. 
 
Enligt uppdrag, december 2022. 
 
 
Per Krantz och Anna-Maria Bernstein. 
  








Sten-Yngve Södergren, IPDG 101S – MD GST 101 
Mobil: 0703-206065     E-post: stenyngve@hotmail.com 


Rapport till GR4 2022-2023 - MD GST 


Höstens två planerade aktiviteter/kampanjer är en genomförda, båda med mycket 


goda resultat. Information från Världslionsdagen den 8 okt delgavs i rapport till 


GR3. Senaste nytt kring Lions tältaktivitet - BQtL gällande aktuella beställningar 


och beredskapslager, samt tält till översvämningsdrabbade områden i Pakistan, 


hänvisas till separat rapport från BQtL. 


Genomförd aktivitet Världsdiabetesdagen och kampanjen ”Hjälp 
Lions bota typ 1-diabetes” 
Utvärdering av kampanjen är gjord tillsammans med Åsa Laulajainen Bardiabetes-


fonden (BDF), Per Krantz Lions representant i BDF samt Lars Kuntze ordförande i 


Marknadsföringskommittén. Vi kunde alla konstatera ett det var en mycket fram-


gångsrik kampanj, vårt material var bra och användbart. Vi kommer att använda 


samma material som utgångspunkt även nästa år, och där som så behövs göra 


smärre justeringar/uppdateringar. 


Kampanjen har också utvärderats tillsammans med distriktens GST. Den samlade 


bilden är att det var det har fungerat mycket bra, den bästa kampanjen hittills 


enligt. Kampanjmaterialet har varit mycket bra, det har varit i lagom mängd, även 


webbinar om sociala medier var bra. Vad vi kommer att ta med oss är att få ut 


materialet lite tidigare till klubbarna, gärna i månadsskiftet september-oktober, på 


så sätt får klubbarna materialet inför första mötet i oktober. Att det kom lite senare 


i år berodde på att vi jobbade in i det sista med att få till ett riktigt bra material. 


Två bilder från diabetesbilagan till Svenska Dagbladet som kom ut 9 november. 


Insamlingssiffror och inbetalningar 


Det har varit trögt att få in insamlingssiffror från distrikten. Distrikten hanterar 


också redovisningen lite olika, vissa är tydliga med att allt klubbarna samlar in 


skickas till distriktskassören, medan andra vill att det skickas direkt till mottagaren 


ej via distriktet, exempelvis direkt till BDF. I det senare fallet så ser inte distriktet 


hur mycket som samlats in ute i klubbarna, men å andra sidan slipper distriktskas-


sören det merarbete vidarebetalning innebär.  


Insamlingssiffror och utbetald hjälp är en viktig del i vår marknadsföring ut mot 


våra givare men även inåt i organisationen. Måhända är det så att vi behöver ha 


enhetlighet när det gäller redovisningsform, framförallt för att få grepp om hur 


mycket som samlas in, detta får dock bli en senare fråga. 
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Sten-Yngve Södergren, IPDG 101S – MD GST 101 
Mobil: 0703-206065     E-post: stenyngve@hotmail.com 


Vad gäller inbetalda medel till distrikten så är dessa destinerade till både BDF och 


till LCIF.  


BDF rapporterar att det från Lions inkommit 562 421 kr, fördelat på 32 olika in-


betalningar. Enligt siffror från distrikt så har det till LCIF inkommit ca 114 000 kr. 


Samtliga siffror är från mitten av december. 


I samband med GR4 kommer aktuella siffror från BDF att presenteras. 


 


Slutrapporten för beviljat PR-anslag 


Under ledning av Lars Kuntze så har slutrapport med tillhörande bilagor samman-


ställts. Rapporten med bilagor skickas in till LCI, detta ombesörjs av kontoret. 


 


MyLion och MyLCI 


MD GST har fått i uppdrag att få bättre måluppfyllelse vad gäller klubbarnas inrap-


portering av aktiviteter i MyLion. Tillsammans med distriktens GST så kan jag kon-


statera att våra distrikt kommit olika långt i detta arbete. Distrikt O ligger i fram-


kant, man har ett bra informations- och utbildningsmaterial något andra distrikt 


kan ta del av. De olika distriktens GST kommer att vara viktiga resurser i detta 


arbete. 


För att rent praktiskt komma igång med att arbeta med och implementera MyLion i 


samtliga distrikt, så kommer jag tillsammans med distriktens GST ta fram ett pro-


gram i punktform. Programmet bygger på O-distriktets erfarenheter, och målsätt-


ning är att programmet ska vara klart under januari 2023. Därefter kommer vi att 


börja arbeta med de olika distrikten/klubbarna. Vi är alla medvetna om detta är en 


lång process. 


MD GST ska vidare se möjligheterna att ordna ett webbinar kring hur klubbarna 


rapporter in i och använder MyLion. Detta sker tidigast februari-mars 2023, ett 


arbete som kommer behöva involvera flera olika lionsresurser. 


 


Världsmiljödagen 5 juni 2023 


Tema med innehåll kommer att presenteras för beslut vid GR 4. I processen 


involveras förutom MD GST även Miljökommittén och MF-kommittén. Likaså 


kommer även distriktens representanter vara högst delaktiga i processen att ta 


fram kommande kampanjmaterial. 


 


Genomförda möten 
MD GST har sedan förra rapporten genomfört ett digitalt zoommöte tillsammans 


med distriktens GST. Detta dels för att följa upp kampanjen ”Hjälp Lions bota typ 


1-diabetes”, dels för att planera inför vårens kommande aktiviteter. Vi har en bred 


samsyn i teamet. 


 


 


Sölvesborg, 2022-12-29 


 


 


 


Sten-Yngve Södergren, MD GST 101 








       Rapport till GR4 2022–2023 från Marknadsföringskommittén 


Under november och december har vi genom ett fint samarbete med GST och 
Barndiabetesfonden genomfört den aktivitet som vi skissade på under oktober. 


Det anslag vi fått från LCI under 2021-2022 för arbete med ”Hjälp Lions Hjälpa 
Diabetesforskningen” och med att se till att hjälpa klubbarna med sin 
medlemsrekrytering, är nu slutredovisad. 


Ett par av aktiviteterna är inlagda i Mynewsdesk. Dessa omfattar dels ”Bring 
Quality To Life” dels aktiviteten ”Elgeneratorer till Ukraina”. I samband med detta 
sändes det också ut en pressrelaese till de klubbar som deltog i Elgenerator-
aktiviteten. Meningen med den var att klubbarna skulle kunna ge den till den lokal 
pressen. Resultat blev att flera tidningar uppmärksammade och tog in den. 


Ett par exempel på tidningsurklipp: 
         https://www.sydnarkenytt.se/kumla/artikel/lions-i-kumla-hjaelper-ukraina-med-elverk 
         https://www.sydnarkenytt.se/kumla/artikel/lions-i-kumla-hjaelper-ukraina-med-elverk 


Vi har också tillsammans med Lionskontoret påbörjat arbetet med att göra en ny 
hemsida. Meningen är att vi i samband med GR5-mötet ska kunna uppvisa ett 
resultat.  


Marknadsföringskommittén 


PDG Ralf Melin LC Saltsjöbaden 
Kristina Klempt   LC Upplands Väsby 
Valter Kroon   LC Älmhult 
Ulf Ström LC Oxelösund 
Kjell Höddelius.            LC Linköping/Valla 
Lars Kuntze         LC Oxelösund, Ordförande 
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Report from the MD 101 environmental committee for the NSR meeting in 
Borås on January 19 – 20, 2023. 
 
From the beginning was the task to make a report/summary with reference to  
MD 101 – 104 – 106 – 107 and 109. But because lack of time was this not possible. But 
regarding to the answers I got can a summary be that the “environmental issues” are on the 
agenda in all the MD: s.  
MD 107, Finland, is also involved in launching the European Environmental and Sustainable 
Task Force. 
 
 
MD 101 
MD 101 Sweden is an environmentally aware service organization.  
Access to clean water and to minimize climate change is therefore our main environmental 
focuses.  
 
We work to minimize our own environmental footprint (car, air, food), perform activities that 
reduce environmental footprints, and gives service.  
Internationally we drill for water in northern Africa to make it possible for people to stay in 
their homelands. 
 
We support other actors in Sweden that performs environmentally good activities with a 
Miljöpris (Environmental award). 
 
One of the targets for 2022-2023 is to perform activities that clubs can use to pay attention to 
Lions Clubs and the World environment day.  
 
 
Kisa 2023-01-02 
 
Gunnar Rydin 
Chairperson Environmental Committee MD 101 
Mobile. 0702448286 
Mail. gunnar.rydin@telia.com 
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Minnesanteckningar från styrgruppen för Water Means Life 
Datum: den 7 januari 2023 
Plats: Distansmöte 
Tid: 14:00 -  
Närvarande: Lennart Pettersson, Kim Alvelius, Mursal Isa 
 
Punkter att diskutera 
Lägesrapport från borrningen 
Mursal har haft kontakt med borrfirman den 6 januari. Borrningen är nere på 130 meter. 
Företaget väntar på bättre kompressor för att kunna fortsätta vidare genom berget.  
Det har regnat i området kring Hiriiro vilket gör att det finns bättre tillgång vatten för 
borrningen.  
 
Riksmötet i Karlstad 
Vi är anmälda till Riksmötet  
 
Ekonomi 
Vi har inte fått fakturan ännu men vi förväntas oss att den kommer när de får dit en annan 
utrustning som kan borra vidare. Lennart kontaktar Lundblad för att få detaljer om nuvarande 
ekonomi.  
 
NSR 
Vi ska rapportera om vattenprojektet till NSR. Mursal deltar torsdag den 12 januari 2023 på  
länk.   
 
Nästa möte 
Måndag 6 februari. 
 
Styrgruppen för Water Means Life 
Lennart Pettersson Kim Alvelius  Mursal Isa 
Projektordförande Projektledare Vice projektledare 
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Rapport från L C I F Coordinator MD 101 AU 4 / Gr 


 
Nu har vi kommit halv vägs igenom verksamhets året 2022-202 


Trots stora problem i början av verksamhets året så har vi verkligen fått 


en bra struktur gällande LCIF i MD 101. Distriktens Coordinatorer har påbörjat 


enligt den målsättning som vi hade lagt. 


 Steg 1 att få klubbarna att tillsätta Coordinator samt att få en mail lista till den personen för att 
kunna ge information snabbt på det som är aktuellt. 


Del mål 2 att få en grundläggande utbildning i klubb, distrikt, och även på de utbildningar som 
annordnas centralt när det gäller Lcif. 


 Tyvärr finns tora luckor när det gäller en av våra största aktiviteter! 


 


Min förhoppning är att det här verksamhetsåret blir det  fantastiska år där vi kan få alla klubbar 
att vara med och bidra efter sina förutsättningar. 


En glädjande nyhet är att i MD 101 har vi 23 klubbar som har fullgjort avtalet som 
modellklubb! 


 


 


L C I F är bland de första på plats när katastrofer inträffar!   


HJÄLP OSS ATT FORTSÄTTA MED DETTA! 


! 


Mockfjärd 2023 01 05 


PDg Lennart Fredriksson 


MD101 L C I F Coordinator 
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Till guvernörsrådet MD101 
 
Motion om att tydliggöra kallelse till klubbmöten i Multipeldistrikt 101 
 
Bakgrund 
I Normalstadgar för Lions Club i MO 10 I och stadgar för LC Åhus 
 
§ 19 Medlemmarna ska kallas skriftligen minst en vecka före såväl 
nomineringssammanträdet som valsammanträdet. 
 
Nomineringskommitténs förslag ska bifogas kallelsen 
 
Syfte 
Det skall finnas en tydlig paragraf om kallelse till klubbmöten generellt. 
 
Yrkande 
I § 21 första stycket bör vi lägga till "Medlemmarna ska kallas skriftligen minst en vecka 
före respektive klubbmöte" 
 
 
Åhus den 14 mars, 2022 
 
William Nisser President LC Åhus 
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Guvernörsrådet Lions Club Internationell MD 101 
 
 
Riksmöten digitalt eller som hybridmöte 
På Lions beslutande församlingar Riksmöte och Distriktsmöte är trenden är tydlig, färre och färre 
klubbar och delegater deltar. Besluten som fattas på Riksmöten de senaste åren fattas av färre än 40 % av 
MD 101:s klubbar. Risken är uppenbar att de klubbar som deltar är de klubbar där medlemmarna har 
goda ekonomiska förutsättningar att delta. Små klubbar på landsorten har inte den medlemskategorin och 
saknar ekonomiska förutsättningar att delta. Detta är inte bara ett ekonomiskt problem, det är framför allt 
ett DEMOKRATISKT PROBLEM! 
 
Lions behöver utvecklas med samhället i övrigt. Pandemin har visat att det är möjligt att genomföra 
demokratiska beslut digitalt, utan krav på fysisk närvaro. 
I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k hybridmöte, d v s, det är möjligt att delta fysiskt 
eller digitalt. 
Digitaliseringen möjliggör att fler kan delta i de demokratiska besluten, det är positivt för miljön och det 
är kostnadseffektivt. 
 
Bakgrund i stadgar och arbetsordning 
 
Av 4 § i Lions stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. "Av 25 
§ framgår att "Distriktsmötet är högsta beslutande organ inom ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid 
Riksmöte och distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt att närvara. Varje instiftad klubb som 
fullgjort sina ekonomiska skyldigheter till LCI, MO och det egna distriktet, har rätt att skicka minst en 
röstberättigad delegat. Klubben har rätt till en delegat för varje 10 tal medlemmar samt ytterligare en 
delegat om det överskjutande antalet är minst fem." 
Av Arbetsordningen framgår i§ 20 att "En delegat ska, för att få rösta, vara registrerad innan 
förhandlingarna öppnas. 
Hur ser det då ut med deltagandet på RM? 
 
Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen sammanställning på vilka klubbar som har 
deltagit. I protokollet anges endast antalet röstberättigade. 
Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt nedan: 
  
 
Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande 
Västerås 2019, 235 
Digitalt 2020, 277 
Digitalt 2021, 208 
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen. 
 
Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med mer än 55 % år 2018 och år 2022 samt att antalet 
röstberättigade var nästan dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022! 
 
Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 deltagare i Riksmötet, från 152 klubbar. 2019 
fanns totalt 389 Lionklubbar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av klubbarna var representerade på 
Riksmötet. 
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 141 klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar i MD 
101, vilket innebär 30 % av klubbarna var representerade. 
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som deltar på RM genom sina uppdrag inom 
MD 101, de har normalt rösträtt för sin klubb. I många av dessa fall skulle klubben troligen inte deltagit 
på RM om inte en medlem haft uppdrag som gör att klubben därmed inte har någon kostnad. 
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Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett fåtal beslutar för flertalet. Resultatet av 
det är att,fler och fler klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att besluten på 
Riksmöten inte är förankrade ute i klubbarna. Det finns naturligtvis fler faktorer än ekonomi som 
påverkar varför klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det övergripande motivet är ekonomin i 
klubbarna. 
 
Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar: 
- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller som hybridmöten. 
- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en skrivning som innebär att RM och 
Distriktsmöten ska genomföras som digitala- eller hybridmöten. 
- att MD och Distrikten vid behov kan ta ut en mindre administrativ avgift för deltagande på via 
digital teknik. 
Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 2022-12-06 Sollefteå 2022-12-06 
 
 
Sollefteå 2022-12-06 
Jan Hägglund 
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Guvernörsrådet Lions MD 101 
 
Protokoll Riksmöten och distriktsmöten 
Av Lions Club lnternational MD 101 stadgar eller arbetsordning framgår endast att protokoll ska 
skrivas och inom vilken tid detta ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen skrivning om 
vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska innehålla. 
 
LC Sollefteå anser det vara rimligt att det av protokollet kan utläsas vilka som deltagit i beslutet och 
från vilka klubbar de deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka funktionärer 
inom Lions MD 101 som deltagit. 
 
Bakgrund 
I stadgarnas 47 § framgår att "Protokoll från Riksmöte ska senast 60 dagar efter mötet skickas till LCI, 
GRO, Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer samt ledamöter och tidigare 
ledamöter av internationella styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till tidningen Lion 
för publicering. Inom samma tid ska dels protokollet publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett 
meddelande om var protokollet kan läsas skickas till MD:s klubbar." 
 
Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, fullständiga protokoll, referatprotokoll, 
diskussionsprotokoll, beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll. 
 
Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, men med den skillnaden att större och 
tyngre frågor ges en fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, ekonomiska 
överväganden eller etiska diskussioner kopplade till ett ärende. 
 
Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en organisation som Liens. De senaste årens 
protokoll från Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom vad avser vilka som varit 
närvarande. Här har endast antalet röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en effekt av att det 
framgår av som en punkt på dagordningen för mötet. 
 
Lions Club Sollefteå yrkar att Riksmötet beslutar: 
- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte skall framgå vilka som deltagit 
med rösträtt i Riksmötet med namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och 
eventuell funktion inom Liens Internationell. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att Riksmötesprotokollet ska utformas 
som ett kombinationsprotokoll. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att nedanstående uppgifter ska framgå 
av Riksmötesprotokollet: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, namn och klubb ska framgå. 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- när omröstning skett skall det anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Denna motion är behandlad på LC Sollefteå månadsmöte 2022-12-06 
 
Sollefteå 2022-12-06 
Jan Hägglund 
President 
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Guvernörsrådet Lions Club Internationell MD 101 
 
Ökat deltagandet vid RM och Distriktsmöte genom deltagande digitalt. 
 
Allt färre klubbar deltar i de beslutande församlingarna Riksmöte och Distriktsmöten. Trenden är tydlig, 
färre och färre klubbar och delegater deltar i Riksmöten, besluten som fattas på RM fatta av mindre än 40 % 
av MD 101:s klubbar. Risken är uppenbar att de klubbar som deltar är de klubbar där medlemmarna har 
goda ekonomiska förutsättningar att delta. Små klubbar på landsorten har inte den medlemskategorin och 
saknar ekonomiska förutsättningar att delta. Detta är inte bara ett ekonomiskt problem, det är framför allt ett 
DEMOKRATISKT PROBLEM! 
 
Om Lions ska överleva behöver Lians utvecklas med samhället i övrigt. Pandemin har visat att det är 
genomförbart att genomföra demokratiska beslut digitalt, utan fysisk närvaro. 
 
I allt fler organisationer och verksamheter erbjuds s k hybridmöte, dvs, detär möjligt att delta fysiskt eller 
digitalt. 
 
Digitaliseringen medger att fler kan delta i de demokratiska besluten, det är positivt för miljön och det är 
kostnadseffektivt. 
 
Bakgrund i stadgar och arbetsordning 
Av 4 § i Lians stadgar framgår att "Riksmötet är MD:s högsta beslutande organ. "Av 25 § framgår att 
"Distriktsmötet är högsta beslutande organ inom ett distrikt" och av 45 § framgår att "vid Riksmöte och 
distriktsmöte har varje medlem i en Lionklubb rätt att närvara. Varje instiftad klubb som fullgjort sina 
ekonomiska skyldigheter till LCI, MD och det egna distriktet, har rätt att skicka minst en röstberättigad 
delegat. Klubben har rätt till endelegat för varje 10 tal medlemmar samt ytterligare en delegat om det 
överskjutande antalet är minst fem." 
Av Arbetsordningen framgår i § 20 att "En delegat ska, för att få rösta, vara registrerad innan 
förhandlingarna öppnas. 
 
Hur ser det då ut med deltagandet på RM? 
Vid granskning av protokoll från Riksmöten finns ingen sammanställning på vilka klubbar som har deltagit. 
I protokollet anges endast antalet röstberättigade. 
 
Röstberättiga senaste fem åren enligt RM protokollen enligt nedan: 
 
Ronneby 2018, 322, varav 317 närvarande 
Västerås 2019, 235 
Digitalt 2020, 277 
Digitalt 2021, 208 
 
Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar: 
 
- att av Riksmötesprotokollet från och med 2023 års Riksmöte skall framgå vilka som deltagit 
med rösträtt i Riksmötet med namn och klubb samt övriga deltagare med namn och klubb och eventuell 
funktion inom Lians Internationell. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som anger att Riksmötesprotokollet ska utformas 
som ett kombinationsprotokoll. 
- att i Arbetsordningen tillförs en paragraf som tydliggör att nedanstående uppgifter ska framgå 
av Riksmötesprotokollet: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande med rösträtt och utan rösträtt, namn och klubb ska framgå. 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- när omröstning skett skall det anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 2022-12-10 
 
Lotta Åman President 
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Guvernörsrådet Lions MD 101 
 
Protokoll Riksmöten och distriktsmöten 
Av Lions Club lnternational MD 101 stadgar eller arbetsordning framgår endast att protokoll ska 
skrivas och inom vilken tid detta ska vara tillgängligt för medlemmarna. Det finns ingen 
skrivning om vilken typ av protokoll som avses eller vad protokollet ska innehålla. 
 
LC Arvidsjaur anser det vara rimligt att det av protokollet kan utläsas vilka som deltagit i beslutet 
och från vilka klubbar de deltar. Därtill bör det framgå vilka gäster som deltar samt vilka 
funktionärer inom Lions MD 101 som deltagit. 
 
Bakgrund 
I stadgarnas 47 § framgår att "Protokoll från Riksmöte ska senast 60 dagar efter mötet skickas till 
LCI, GRO, Distriktsguvernörerna, ledamöterna i AU och MD:s revisorer samt ledamöter och 
tidigare ledamöter av internationella styrelsen som är medlem i någon klubb inom MD samt till 
tidningen Lion för publicering. Inom samma tid ska dels protokollet 
publiceras på multipeldistriktets hemsida, dels ett meddelande om var protokollet kan läsas 
skickas till MD:s klubbar." 
 
Enligt Wikipedia finns det fem olika typer av protokoll, fullständiga protokoll, referatprotokoll, 
diskussionsprotokoll, beslutsprotokoll och kombinationsprotokoll. 
 
Ett kombinationsprotokoll är utformat som ett beslutsprotokoll, men med den skillnaden att större 
och tyngre frågor ges en fylligare dokumentation, t.ex. avseende riskbedömningar, ekonomiska 
överväganden eller etiska diskussioner kopplade till ett ärende. 
 
Ett protokoll bör enligt vår mening innehålla följande: 
- uppgift om tid och plats för sammanträdet 
- vilka som varit närvarande 
- för varje ärende de yrkanden som framställts 
- de beslut som fattats. 
- visa om någon ledamot/delegat varit frånvarande under någon paragraf. 
- Har omröstning skett ska anges hur rösterna fördelat sig. 
 
Ett kombinationsprotokoll är enligt vår mening rimligt för en organisation som Lions. De senaste 
årens protokoll från Riksmöte har i huvudsak uppfyllt ovanstående kriterier, utom vad avser vilka 
som varit närvarande. Här har endast antalet röstberättigade redovisats, detta naturligtvis som en 
effekt av att det framgår av dagordningen för mötet. 
  
Falun 2022, 141 första dagen 149 andra dagen. 
 
Noterbart är att antalet röstberättigade minskat med än 55 % år 2018 och år 2022 samt att antalet 
röstberättigade var nästan dubbelt så stort 2020 jämfört med 2022! 
 
Enligt Lions kanslis underlag så var det 2019 totalt 402 deltagare i Riksmötet, från152klubbar. 
2019 fanns totalt 389 Lionsklubar i MD 101, vilket innebär att endast 39 % av klubbarna var 
representerade på Riksmötet. 
Motsvarande underlag för 2022 är 271 deltagare från 141klubbar, 2022 fanns endast 379 klubbar 
i MD 101, vilket innebär 30 % av klubbarna var representerade. 
Det bör observeras att i ovanstående ingår ett stort antal som deltar på RM genom sina uppdrag 
inom MD 101, de har normalt rösträtt för sin klubb. I många fall skulle klubben inte deltagit på 
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RM om inte en medlem haft uppdrag som gör att klubben därmed inte 
har någon kostnad. 
 
Sammantaget innebär ovanstående att demokratin urholkas, ett fåtal beslutar för flertalet. 
Resultatet av det är att fler och fler klubbar väljer att lägga ner verksamheten då man uppfattar att 
besluten på Riksmöten inte ÄR förankrade ute i klubbarna. Det finns naturligtvis fler faktorer än 
ekonomi som påverkar varför klubbarna inte deltar, vår bedömning är dock att det övergripande 
motivet är ekonomin i klubbarna. 
 
Lions Club Arvidsjaur yrkar att Riksmötet beslutar: 
 
- att Riksmöten från 2024 ska genomföras digitalt eller som hybridmöten. 
 
- att i Arbetsordningen för MD och distrikten införs en skrivning som innebär att RM och 
Distriktsmöten ska genomföras som digitala- eller hybridmöten. 
 
- att MD och Distrikten kan vid behov ta ut en mindre administrativ avgift för deltagande 
på via digital teknik. 
 
Denna motion är behandlad på LC Arvidsjaurs månadsmöte 2022-12-10 
 
 
 
Arvidsjaur 2022-12-10 
 
Lotta Åman President 
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Motion till Lions Riksmöte 2023 
Lions Sverige bör ha en nationell miljökommitté 
 
Bakgrund 
De flesta organisationer förhåller sig idag till hållbar utveckling. Man positionerar sig ofta 
utifrån FNs 17 mål för hållbar utveckling. De 17 målen omfattar social, ekonomisk och 
miljömässig hållbarhet. Som hjälporganisation har Lions sitt fokus på social hållbarhet. Det 
blir tydligt, utöver Lions arbete med katastrofhjälp och ungdomar, genom Lions 5 prioriterade 
områden för aktiviteter: Barncancer, Syn, Diabetes, Hunger och Miljö. De svarar direkt mot 
flera av målen: Hälsa och välbefinnande, Ingen hunger och till exempel Rent vatten och 
sanitet, Bekämpa klimatförändringen, Hållbar konsumtion och produktion. Lions verkar inom 
åtminstone 12 av de 17 målen. https://www.globalamalen.se  
 
Lions är en organisation för ökad hållbarhet, men inte en miljöorganisation. 
 
GR 4 år 2021-2022 antog följande miljöpolicy:  
 
Policy 
Lions Sverige är en miljömedveten hjälporganisation. Miljö och hållbar utveckling är en nyckel för fortsatt 
välfärd för alla människor. Varmare och torrare klimat riskerar att minska tillgången på vatten. Att verka för 
att människor har rent vatten knyter ihop klimatfrågan med socialt hållbar utveckling och är viktigt i alla 
länder. 
 
Vad vi gör 
Lions Sverige arbetar därför med att: 


• Minska risken för storskaliga förändringar av klimat och natur genom att minska vår egen 
miljöpåverkan. 


• Genomföra aktiviteter i klubbarna som även ger miljönytta. 
• Uppmuntra allt arbete för en mer hållbar utveckling, internt och externt, bland annat genom ett pris för 


miljö och hållbar utveckling. 
• Göra det möjligt för människor att bo kvar i sina hemtrakter genom att samarbeta med Lions klubbar 


och andra aktörer i hjälpprojekt världen över, bland annat genom att borra efter vatten i Afrika. 
 
Miljöpriset 
Det av Riksmötet instiftade Sveriges Lions miljö och hållbarhetspris har delats ut sedan 2018-
2019. Syftet med priset är att stödja miljöengagemang i samhället och inspirera andra aktörer, 
privatpersoner och organisationer att ta steg mot en mer hållbar livsstil. Riksmötet utser Lions 
ledamöter i juryn. 
 
Den som delar ut ett sådant pris bör själv också aktivt arbeta för att den egna verksamheten 
blir alltmer hållbar miljömässigt. För Lions gäller det resor, möten, projekt och aktiviteter i 
klubbar, zoner, distrikt och multipeldistrikt. I annat fall finns en uppenbar risk för påståenden 
om green washing, grönmålning. 
 
Organisation 
För detta arbete behövs en viss organisation. Inför året 2019-2020 utsåg Guvernörsrådet en 
miljökoordinator för Lions Sverige. Distrikten och LEO utsåg under hösten var sin dito och 
multipeldistriktets miljökommitté kunde börja arbeta. 
 
För verksamhetsåret 2022-2023 finns ännu ingen fungerande miljökommitté. Huvudskälet till 
detta är att endast distrikt O utsett en miljökoordinator. 



https://www.globalamalen.se/
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Idag saknas en enkel organisatorisk struktur och form för miljöarbetet. Dessa är nödvändiga 
för att skapa kontinuitet i organisationen och ge möjlighet för de medlemmar som också har 
ett miljöintresse att bidra på olika sätt, samt få fram personer som kan ta förtroendeuppdrag 
som miljökontakt i klubben eller som koordinator. 
 
Miljökommitténs uppgifter bör preciseras av Guvernörsråd och Distriktsråd t. ex. att: 


• Stödja Lions Sverige, distrikt, zoner och klubbar att minska sin egen miljöpåverkan 
• Bidra till att medlemmarnas kunskap om miljö och hållbar utveckling ökar 
• Stödja klubbarna att genomföra fler aktiviteter som både ger miljönytta och annan nytta i samhället, 
• Uppmuntra Lions klubbar och medlemmar att föreslå möjliga pristagare till Lions Miljö och 


hållbarhetspris. 
• Berätta om hur Lions arbetar med hållbar utveckling och miljöfrågor i Sverige och internationellt. 


 
Den tidigare kommittén har inte sett som sin uppgift att komma med pekpinnar till 
medlemmar eller klubbar, men däremot att försöka tydliggöra vad miljöfrågan betyder för 
Lions, öka medlemmarnas och andras intresse och kunskap för miljöfrågor och visa vad vi 
kan göra för att minska vår egen miljöpåverkan, samt peka på att en miljömedvetenhet och 
bra miljöaktiviteter hos Lions kan bidra till att både behålla medlemmar och värva nya.  
 
En viktig del är vårt internationella arbete är Tältaktiviteten och projekten med att borra fram 
vatten i Afrika, som båda bidrar till social hållbarhet. Vatten knyter också ihop klimatfrågan 
med hälsa och skapar förutsättningar för framtidstro så att människor kan och vill bo kvar i 
sina hemområden. 
 
Intresse för miljöfrågan hos Lions medlemmar? 
De enkäter som den första miljökommittén under tre år sänt till klubbarna visar på ett ökande 
intresse för miljöfrågan och för att genomföra miljöaktiviteter. Klubbarna i 3 av 5 distrikt har 
börjat få in namn på personer från klubbarna som utsetts till miljökontakt i respektive klubb. 
 
Att-satser: 
 
Lions Club Knivsta yrkar på: 
 
Att  Lions Sverige utser en miljökommitté. Till deltagare utses en från varje distrikt 


samt LEO. Guvernörs-rådet utser enligt stadgarna kommitténs ordförande som 
kallas miljökoordinator. 


Att Varje distrikt utser en miljökoordinator som deltar i den nationella 
miljökommittén. 


Att Varje distrikt, i sin arbetsordning, inför anvisningar för miljökoordinatorn. 
Exempel finns i arbetsordningen för Distrikt O. 


Att  Den nationella miljökommittén stödjer klubbarna i deras miljöarbete. 
Guvernörsråd och Distrikts råd preciserar vid behov miljökommitténs uppgifter. 


 
Lions Club Knivsta 
 
21 december 2022 
 
 
 
Carl Nordin 
President 
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